

Supporting Colombia's new integrated approach to territorial governance in sustainable, productive and resilient landscapes (AAP2019/SLM)

DURATION 2020-07-01 to 2023-10-30

CRIS

GEOGRAPHICAL SCOPE National

REGION Latin America

COUNTRY GROUP

COUNTRY Colombia

TOTAL BUDGET (in mEUR) 8.8

INITIAL GCCA/GCCA+ CONTRIBUTION (in mEUR) 5

AID DELIVERY MODALITY Project

MANAGEMENT MODE

EU DELEGATION Colombia

GCCA+ PRIORITY AREAS



Climate adaptation (GCCA)



Increasing resilience to climate-related stresses and shocks (GCCA+)

SECTORS



Agriculture and Food Security (including Fisheries)



Environment and natural resources (including forestry)

GOOD PRACTICES¹

- Biodiversity (see RM)
- Forestry
- Win-win e.g., climate smart agriculture (see CCA & CCM RM)

SUSTAINABLE DEVELOPMENT GOALS

- No poverty
- Zero hunger
- Climate action
- Life on land

OVERALL OBJECTIVE

Contribute to the protection of biodiversity, ecosystem services and sustainable production as a contribution to SDGs 2 and 15 through the sustainable use of the country's natural heritage.

EXPECTED OUTPUTS

Output 1. Territorial governance schemes have been strengthened towards sustainable and integrated management in two prioritised landscapes.

Output 2. Sustainable economic initiatives aimed at harmonising conservation and production developed in selected areas of the two prioritised landscapes.

Output 3. Herencia Colombia (HeCo's) financial sustainability platform has included economic, fiscal and market instruments aimed at integrated landscape management.

ACTIVITIES

Output 1. Territorial governance schemes have been strengthened towards sustainable and integrated management in two prioritised landscapes.

- 1.1 Landscape governance schemes are strengthened.
- 1.2 Promotion of Integrated Landscape Management (Water Resource and other figures) with public, private and community partnerships.
- 1.3 Harmonisation of management plans for Protected Areas and complementary strategies that promote conservation and connectivity of the prioritised area.
- 1.4 Incorporation of governance recommendations to promote the integrated landscape management approach in planning and policy instruments.
- 1.5 Development of a knowledge management strategy for scaling up the integrated management approach to other HeCo landscapes.

Output 2. Sustainable economic initiatives aimed at harmonising conservation and production developed in selected areas of the two prioritised landscapes.

- 2.1 Design of an Integrated Information System of territorial geo-services, climate and environmental assessments for the Caribbean landscape.

¹ "Good practices" is a GCCA internal tagging system that highlights project contribution to specific subjects

- 2.2 Implementation of participatory management strategies and capacity building of stakeholders to improve land use and increase the resilience of the territories to change.
- 2.3 Development of restoration and natural regeneration actions, and others that allow adaptation and mitigation of climate change.
- 2.4 Strengthening of sustainable community enterprises and ventures.
- 2.5 Establishment of marketing agreements that promote income generation and associativity.
- 2.6 Implementation of actions for the recovery of water resources in the Caribbean landscape.

Output 3. HeCo's financial sustainability platform has included economic, fiscal and market instruments aimed at integrated landscape management.

- 3.1 Development of a strategy for leveraging and targeting investments and funds.
- 3.2 Establishment of bankable projects for resource mobilisation.
- 3.3. Establishment of financial monitoring, systematisation and dissemination.

GCCA+ Community <https://europa.eu/capacity4dev/gcca-community>

About GCCA+ https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca_en

Soutenir la nouvelle approche intégrée de la Colombie en matière de gouvernance territoriale dans les paysages durables, productifs et résilients (AAP2019/SLM)

DURÉE 2020-01-01 à 2024-12-31

CRIS

ÉTENDUE GÉOGRAPHIQUE National

RÉGION Amérique Latine

GROUPE DE PAYS

PAYS Colombie

BUDGET TOTAL (in mEUR) 8.8

CONTRIBUTION INITIALE DE L'AMCC/AMCC+ (in mEUR) 5

FORME D'AIDE Projet

MODE DE GESTION

DÉLÉGATION DE L'UE Colombie

DOMAINE PRIORITAIRE AMCC+



Adaptation climatique (AMCC)



Accroître la résilience aux stress et aux chocs liés au climat (AMCC+)

SECTEURS



Agriculture et sécurité alimentaire (pêche comprise)



Environnement et ressources naturelles (sylviculture comprise)

BONNES PRATIQUES¹

- Biodiversité (voir RM)
- Sylviculture
- Gagnant-gagnant, par exemple, l'agriculture intelligente (voir CCA & CCM RM)

OBJECTIFS DU MILLENAIRE POUR LE DEVELOPPEMENT

- Pas de pauvreté
- Faim zéro
- Action pour le climat
- La vie sur terre

OBJECTIF GLOBAL

Contribuer à la protection de la biodiversité, des services écosystémiques et de la production durable en tant que contribution aux ODD 2 et 15 par l'utilisation durable du patrimoine naturel du pays.

RÉSULTATS ATTENDUS

Résultat 1 : Les systèmes de gouvernance territoriale ont été renforcés en vue d'une gestion durable et intégrée dans deux paysages prioritaires.

Résultat 2 : Des initiatives économiques durables visant à harmoniser la conservation et la production ont été développées dans des zones sélectionnées des deux paysages prioritaires.

Résultat 3 : La plateforme de durabilité financière de Herencia Colombia (HeCo) a inclus des instruments économiques, fiscaux et de marché visant à la gestion intégrée des paysages.

PRINCIPALES ACTIVITÉS PRÉVUES

Résultat 1 : Les systèmes de gouvernance territoriale ont été renforcés en vue d'une gestion durable et intégrée dans deux paysages prioritaires.

- 1.1 Les schémas de gouvernance du paysage sont renforcés.
- 1.2 Promotion de la gestion intégrée du paysage (ressources en eau et autres chiffres) avec des partenariats publics, privés et communautaires.
- 1.3 Harmonisation des plans de gestion des zones protégées et des stratégies complémentaires qui favorisent la conservation et la connectivité de la zone prioritaire.
- 1.4 Incorporation des recommandations de gouvernance pour promouvoir l'approche de gestion intégrée du paysage dans les instruments de planification et de politique.
- 1.5 Développement d'une stratégie de gestion des connaissances pour étendre l'approche de gestion intégrée à d'autres paysages de l'HeCo.

Résultat 2. Initiatives économiques durables visant à harmoniser la conservation et la production développées dans des zones sélectionnées des deux paysages prioritaires.

- 2.1 Conception d'un système d'information intégré de géo-services territoriaux, d'évaluations climatiques et environnementales pour le paysage des Caraïbes.

¹ Les "bonnes pratiques" sont un système de marquage interne à l'AMCC qui met en évidence la contribution des projets à des sujets spécifiques.

- 2.2 Mise en œuvre de stratégies de gestion participative et renforcement des capacités des parties prenantes pour améliorer l'utilisation des terres et accroître la résilience des territoires au changement.
- 2.3 Développement d'actions de restauration et de régénération naturelle, et d'autres qui permettent l'adaptation et l'atténuation du changement climatique.
- 2.4 Renforcement des entreprises et des projets communautaires durables.
- 2.5. Établissement d'accords de commercialisation qui favorisent la génération de revenus et l'associativité.
- 2.6 Mise en œuvre d'actions pour la récupération des ressources en eau dans le paysage caribéen.

Résultat 3. La plateforme de durabilité financière de HeCo a inclus des instruments économiques, fiscaux et de marché visant la gestion intégrée du paysage.

- 3.1 Développement d'une stratégie de démultiplication et de ciblage des investissements et des fonds.
- 3.2 Établissement de projets bancables pour la mobilisation des ressources.
- 3.3. Mise en place d'un suivi financier, d'une systématisation et d'une diffusion.

AMCC+ Community <https://europa.eu/capacity4dev/gcca-community>

À propos du GCCA+ https://ec.europa.eu/international-partnerships/programmes/global-climate-change-alliance-plus-gcca_en